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Tid: 2023-04-03, kl 10:00-12:00 

 

Plats: Konferensrum Graniten, Zirkongatan 7, Västra Frölunda.  

 

Närvarande 

Ledamöter från pensionärsföreningarna 
Ann-Katrin Berg, HBT-seniorerna 

Anna-Maj Christiansson RPG 

Marianne Dagerot, SPF Näset/Önnered 

Gudrun Järlebratt, SPF Älvsborg 
Christina Ramberg, SPF Askim 
Erna Kristensson, PRO Smycket 
Annalena Thuesen, SKPF 
Lisbeth Eriksson, SKPF 
Ulf Johansson, SKPF 
Gerda Svendsen, SKPF 

 

Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen (ÄVO) 
Simon Andrén Cederholm, avdelningschef kvalitet och utveckling  

Ingela Weiland, avdelningssekreterare hälso- och sjukvård 
 

§1. Mötets öppnande samt fastställande av dagordningen 

Avdelningschef Simon A Cederholm hälsar alla välkomna till Pensionärsråd 

Sydväst och inleder mötet. Dagordningen fastställs med tillägg för övriga 

frågor, se nedan. 

§2. Verksamhetsnominering 
Simon Andrén Cederholm presenterar anvisning för ÄVO-nämndens 

nomineringar samt informerar om politikens budgetprocess.  ÄVO lyfter 

speciellt fram tre ämnen:  

 

• Modell som använts för äldreomsorgslyftet behöver fortgå med ny 

finansieringslösning (undersköterskeutbildning). Åtgärdar ett nationellt 

problem på kommunal nivå.  

 

Pensionärsföreningarna påtalar att det är viktigt med dialog och inte 

monolog vid sådana här frågor. 
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• Ökad säkerhet och effektivitet med digitala lås till de boende samt till 

läkemedelsskåp.  

 

Pensionärsföreningarna frågar vad som händer om den digitala nyckeln 

hamnar i orätta händer. Simon svarar att det är medarbetarens ansvar att 

meddela om den digitala nyckeln försvinner, låset kan då slås av med 

automatik.  

 

• Prioriterade lönegrupper. ÄVO behöver 100 mnkr ytterligare, vilket ska 

lyftas till nämnden.  

 

 

§3. Hemtjänstindex 
Charlotte Nyberg deltar via Teams och informerar om hemtjänstindex. 

Pensionärsråden från Hisingen, Nordost och Centrum deltar samtidigt digitalt.  

 

Hemtjänstindex ger en helhetsbild av hur bra en kommun är på att leverera 

hemtjänst, men utifrån äldres perspektiv och vad de äldre tycker. Initiativ till 

hemtjänstindex har tagits fram från SPF Seniorerna. Workshops med äldre 

personer har genomförts. Göteborgs stads ranking 2022 hemtjänstindex 

hamnade på plats 187 av 290 kommuner och ligger då strax under snittet. 

Charlotte informerar om resultat och utvecklingsområden. 

Sammanfattningsvis tycker ÄVO att hemtjänstindex är ett bra stöd för att få 

en bild av kvalitet och ser positivt på att få reda på vad äldre tycker om 

hemtjänsten. För mer information se PPT. 

 

Pensionärsråd Hisingen påtalar att Göteborg är en referenskommun och att 

Stockholm har fått uppdelat per stadsområde och om Göteborg önskar få 

samma information så kan Göteborg meddela det. Charlotte Nyberg kommer 

att mejla frågan till ansvarig.  

 

Pensionärsråden frågar om de åtgärder som har vidtagits kommer att kunna 

visa resultat redan i novembermätning eller om det är mer långsiktiga 

effekter. 

 

Charlotte svarar att det finns en förväntan att kunna se vissa framsteg under 

hösten, men förhoppningen är att under 2024 kunna se en större förbättring.  

 

SKPF poängterar att vi måste våga nyttja den nya tekniken och försöka testa 

och använda den då det i framtiden kommer att bli mindre tillgång till 

personal inom vården. Digitala förutsättningar blir en punkt på ett kommande 

pensionärsråd Sydväst. 
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§4. Anhörigkonsulent  
Jerker Eklund är anhörigkonsulent i område Sydväst (120 000 invånare) 

sedan 2013 och har tidigare arbetat som undersköterska på äldreboenden. 

Anhörigkonsulent erbjuder enskilda stödsamtal, har anhöriggrupper, 

informerar och ger råd och lotsning, har föreläsningar och utbildar samt 

anordnar aktiviteter. Riktlinje för anhörigstöd är att medarbetare inom 

socialtjänst och hälso- och sjukvård i Göteborgs stad ska ha ett tydligt 

anhörigperspektiv vilket innebär att man bemöter anhöriga på ett respektfullt 

och tydligt sätt. För mer information se PPT. 

 

Pensionärsföreningarna lyfter anhörigstöd till de som vårdar hemma och 

påtalar att det är viktigt att detta fungerar. Jerker bekräftar att den framtida 

bilden visar att anhöriga kommer att få ta mer ansvar och håller med om att 

det är väsentligt med ett starkt stöd till denna grupp. 

 

På fråga om Labambas verksamhet påverkas av ombyggnation i höst, svarar 

Jerker att en del av Labambas verksamhet kommer att påverkas och att 

verksamheten till viss del kommer att finnas kvar. 

 

§5. Övriga frågor 
Vite för minutstyrning i hemtjänsten Göteborgs stad 
SKPF tar upp att Göteborg stad har fått ett vite på 2,4 mnkr för minutstyrning 

i hemtjänsten. SKPF önskar få veta om minutstyrning nu är borttagen samt 

påtalar att det i framtiden handlar om att kunna rekrytera personal och att det 

är en viktig fråga som behöver belysas. Punkten hinns inte med idag utan 

kommer att besvaras vid nästa pensionärsråd i september.  

 

Nutiden och framtidens äldreboende 

Pensionärsföreningarna önskar vara med i planeringen hur framtida boenden 

kommer att utformas. Åkershus är ett bra alternativ och ska vara kvar till 

2025 och undrar vad det finns för alternativ. Lokalbehovsplan blir en 

kommande punkt på möte i pensionärsrådet. 

 

Längre mötestid för pensionärsråd  

Ingela tar med sig frågan till ett centralt planeringsmöte med Maja Philis. 

 

§6. Punkter till kommande pensionärsråd 

• Information om kosten  

• Lokalbehovsplan  

• Information om IT-digitala förutsättningar 

 

 

Vid anteckningarna var,  

Ingela Weiland 

 


